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Samrådsredogörelse  

Vattentjänstplan, Eslövs kommun 
Kommunstyrelsen beslutade den 1 oktober 2024, § 138 att hålla Vattentjänstplan 

för Eslövs kommun tillgänglig för samråd. Planen har varit på samråd under tiden 

30 oktober 2024 - 8 januari 2025. Berörda myndigheter samt fastighetsägare utifrån 

VA-utbyggnadsplanen har fått information om vattentjänstplanen skickad till sig 

och därmed fått möjlighet att lämna synpunkter på planen. Under samrådstiden har 

totalt 37 yttranden inkommit, varav 31 yttranden är med erinran och 6 utan erinran. 

Yttranden 
Inkomna yttranden med erinran (m.e) redovisas nedan efter tabellen. Länsstyrelsen 

yttrande redovisas i sin helhet medan resterande har sammanfattats. Kommunens 

kommentarer till yttrandena redovisas med kursiv indragen text efter respektive 

yttrande. Inkomna yttranden med ingen erinran (i.e) redovisas enbart i tabellen 

nedan.  

1. Statliga myndigheter och regioner 

1.1 Länsstyrelsen  m.e 

1.2 Region Skåne m.e 

1.3  Boverket  i.e 

1.4  Havs- och vattenmyndigheten i.e 

2. Kommunens nämnder, bolag och andra kommuner  

2.1  Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden m.e 

2.2  Kultur- och fritidsnämnden i.e 

2.3 Vård- och omsorgsnämnden  i.e 

2.4 Barn- och familjenämnden i.e 

2.5     Servicenämnden i.e 

2.6  Sydvatten m.e  

2.7 Malmö stad  m.e 

 

3. Sakägare och övriga berörda 

3.1  Privatperson 1  m.e 

3.2 Privatperson 2 m.e 

3.3 Privatperson 3 m.e 

3.4 Privatperson 4  m.e 

3.5 Privatperson 5 m.e 

3.6 Privatperson 6 m.e 

3.7 Privatperson 7 m.e 

3.8 Privatperson 8 m.e 
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3.9  Privatperson 9 m.e 

3.10 Privatperson 10 m.e 

3.11 Privatperson 11 m.e 

3.12 Privatperson 12  m.e 

3.13 Privatperson 13 m.e 

3.14 Privatperson 14 m.e 

3.15 Privatperson 15 m.e 

3.16 Privatperson 16 m.e 

3.17 Privatperson 17 m.e 

3.18 Privatperson 18 m.e 

3.19 Privatperson 19 m.e 

3.20 Privatperson 20 m.e 

3.21 Privatperson 21  m.e 

3.22 Privatperson 22 m.e 

3.23 Privatperson 23 m.e 

3.24 Privatperson 24 m.e 

3.25 Privatperson 25 m.e 

3.26   Privatperson 26 m.e 

 

 

 

1. Statliga myndigheter och regioner 

1.1 Länsstyrelsen   

Allmänna synpunkter 

Det är bra att ni har ett syfte med vattentjänstplanen och det framgår att den ska 

tydliggöra VA-försörjningen, verka som underlag för kommunens planering och 

inkluderar även en reviderad va-utbyggnadsplan. 

I vissa delar av planen blir det något otydligt om de problem ni beskriver eller de 

åtgärder som föreslås är tänkt för Eslövs kommun eller generellt för VA i Sverige. 

Ni kan nu korta planen genom att fokusera på de problem som ska lösas i Eslövs 

kommun. 

Kommentarer: I huvudsak beskrivs läget för VA-anläggningen i Eslövs 

kommun, de utmaningar och behov som tas upp är det som är aktuellt för 

Eslövs kommun. Texten har förtydligats och kortats något. 

 

Det är något oklart om avsikten är att alla de konkreta åtgärder som listas inom 

ramen för vattentjänstplanens tidshorisont kommer vara slutförda till år 2037.  

Kommentarer: Åtgärderna planeras att påbörjas inom vattentjänstplanens 

tidshorisont. Alla kommer inte att vara slutförda innan 2037. Planen har 

förtydligats avseende detta. 
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En vattentjänstplan ska innehålla kommunens bedömning av vilka åtgärder som 

behöver vidtas för att de allmänna va-anläggningarna ska fungera vid en ökad 

belastning på grund av skyfall. I planen presenteras inga åtgärder för 

anläggningarna i Eslövs kommun. 

Kommentarer: Kontinuitetsarbetet är en prioriterad fråga för VA SYD. Den 

allmänna VA-anäggningen är en samhällsviktig verksamhet och VA SYD 

arbetar med att identifiera behov av åtgärder och genomföra dessa, så den 

allmänna VA-anläggningen ska fortsätta fungera även vid olika typer av 

störningar, till exempel skyfall. Vissa av dessa åtgärder behöver genomföras 

på själva VA-anläggningen och vissa behöver utföras utanför, för att skydda 

viktiga delar av VA-anläggningen. Det bedöms inte lämpligt att mer ingående 

beskriva sårbara delar av VA-anläggningen i en offentlig handling. Däremot 

behöver det fortsätta finnas en diskussion mellan kommunen och VA SYD om 

åtgärder för att säkerställa tillgången till rent vatten och hantering av avlopp 

vid olika typer av störningar. 

 

Miljöbedömning  

Det framgår av bilaga till vattentjänstplanen att Eslövs kommun har undersökt 

enligt § 5 i Miljöbedömningsförordningen om planen medför betydande 

miljöpåverkan. 

Förvaltningsövergripande arbete  

Det är bra att vattentjänstplanen har tagits fram genom ett samarbete mellan Eslövs 

kommun och VA SYD samt att det från kommunen har varit flera förvaltningar 

med i arbetet. Det är viktigt att ni försätter arbeta tydligt med ansvarsfördelningen 

och säkerställa att alla frågor som berör VA kommer ni arbete vidare med inom de 

enskilda förvaltningar eller de kommunala bolag. 

Översiktsplan och detaljplanering  

Det är bra att det framgår at vattentjänstplanen för Eslövs kommun kommer har en 

koppling till kommunens översiktsplan och planarbete. Det kan dock framgå 

tydligare hur de båda processerna är tänkta att koordineras samt att det framgår 

tydligare att det inte går att planlägga för nya områden om det tex inte finns 

kapacitet i spillvattennätet eller tillräckligt med dricksvatten. Det är viktigt att 

framöver också koppla arbetet med vattentjänstplanen till det 

klimatanpassningsarbete som kommunen har påbörjat.  

Kommentarer: Planen har kompletterats med ett förtydligande kring hur 

vattentjänstplanen förhåller sig till kommunens översiktsplan samt kommande 

klimatanpassningsplan. 
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Dricksvatten  

Vattentjänstplanen inkluderar en informativ nulägesbeskrivning av dricksvatten, 

samt den långsiktiga planen framåt, vilket ger en bra överblick. Det är något oklart 

om avsikten är att alla åtgärder som listas för dricksvatten inom ramen för 

vattentjänstplanens tidshorisont kommer vara slutförda till år 2037.  

Kommentarer: Angivelsen handlar om att åtgärderna planeras ha påbörjats 

inom vattentjänstplanens tidshorisont. Texten har förtydligats avseende detta. 

 

Länsstyrelsen gör bedömningen att vissa av åtgärderna behöver exempelvis ske 

mer omgående än andra Det kan tex handla om skydd av råvatten. 

Kommentarer: De primära vattentäkterna som förser Eslövs kommun med 

dricksvatten, Bolmen och Vombsjön, är skyddade med vattenskyddsområde. 

Även vattentäkten i Hurva omfattas av vattenskyddsområde. 

Vattentjänstplanen har kompletterats med information om 

vattenskyddsområden för de primära vattentäkterna. Sydvatten som 

producerar dricksvatten för merparten av VA SYDs kunder i Eslövs kommun, 

arbetar på flera sätt med att säkra vattenkvalitén i råvattentäkterna. 

 

Det är positivt att det framgår att nu gör ett långsiktigt arbete för att minska 

vattenförbrukningen. Som tillägg till nödvattenförsörjning behöver situationer med 

höjd beredskap också tas hänsyn till, vilket nämns i det allra sista stycket i planen. 

Följande skulle kunna läggas till i planen:  

• Information om val av tidshorisont, år 2037.  

• Information om vattenskyddsområden i kommunen.  

• Hur stora vattenförlusterna generellt är på ledningsnätet.  

• Tidshorisont för åtgärder för att upprätthålla dricksvattenförsörjningen vid 

skyfall  

Kommentarer: Ett nytt avsnitt har lagts till som förklarar vattentjänstplanens 

tidshorisont. Vattenskyddsområden i kommunen finns för vattentäkten i Hurva. 

Texten om nuläge för dricksvatten är kompletterat med att de vattentäkter som 

används primärt för försörjning i kommunen är skyddade med 

vattenskyddsområde. Vattenförlusterna på dricksvattenledningsnätet var drygt 

10% 2023 och har legat strax över 10% de senaste tre åren dess förinnan. 

Vattentjänstplanen har kompletterats med information om vattenförluster. 

Både VA SYD och Sydvatten arbetar med att säkra tillgången till dricksvatten, 

både vid normala driftsförhållanden och vid störningar, till exempel skyfall.  

 

Spillvatten  

I vattentjänstplanen finns en bra nulägesbeskrivning av spillvattenanläggningarna 

samt den långsiktiga planen framåt. Tillskottsvatten är en av de största 
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utmaningarna Eslövs kommun. Vissa åtgärder har gjorts på det allmänna 

spillvattenledningarna men det är viktigt att saneringsplanen som det hänvisas till 

blir klar. Vattentjänstplanen behöver redovisa det största bidragen från avlopps- 

och spillvatten till respektive vattenförekomst samt vilken påverkan befintliga och 

framtida utsläpp kan innebära för respektive förekomst. I denna sammanställning 

bör det framkomma var bräddningar sker samt påverkan på recipienter vilket 

framöver kan påverka kommunens möjligheter för att släppa ut spillvatten från 

befintliga reningsverk eller om eventuella nyetableringar i kommunen kommer att 

krävas. Det därför ett viktigt underlag för om vattentjänstplanen ska kunna 

användas i framtiden för den fysiska planeringen.  

Kommentarer: 

VA SYD rapporterar årligen hur avloppsverksamheten har fungerat till 

tillsynsmyndigheten. För Ellinge ARV sker rapporteringen till Länsstyrelsen 

och för övriga avloppsreningsverk sker rapporteringen till Eslövs kommun. 

Detaljer kring miljöpåverkan finns i dessa miljö- och årsrapporter.  

Dagvatten och skyfall  

Det framgår att 2020 antog Eslövs kommunfullmäktige en ”Dagvatten- och 

översvämningsplan! för Eslövs kommun. Det framgår dock att det i Eslövs 

kommun saknas detaljerade utredningar gjorda för åtgärderna kopplade till skyfall. 

I förslag till åtgärder pekas inte några enskilda anläggningar ut. Åtgärderna 

beskrivs i stället mera generellt. Det är viktig att kommunen kommer i gång med 

det långsiktiga arbetet för att ha en hållbar hantering av dagvatten och 

skyfallsäkring av va-anläggningarna. Ni kan tex i den klimatanpassningsplan som 

kommunen arbetar med ta med konkreta tidsatta åtgärder kopplade till va-

anläggningarna.  

Kommentarer: VA SYD arbetar med kontinuitetsplanering för att identifiera 

behov av åtgärder och genomföra dessa, så den allmänna VA-anläggningen 

ska fortsätta fungera även vid olika typer av störningar, till exempel skyfall. 

Vissa av dessa åtgärder behöver genomföras på själva VA-anläggningen och 

vissa behöver utföras utanför, för att skydda viktiga delar av VA-

anläggningen. Det bedöms inte lämpligt att mer ingående beskriva sårbara 

delar av VA-anläggningen i en offentlig handling. Däremot behöver det 

fortsätta finnas en diskussion mellan kommunen och VA SYD om åtgärder för 

att säkerställa tillgången till rent vatten och hantering av avlopp vid olika 

typer av störningar. Eslövs vatten har ett ansvar för att arbeta vidare med 

vattentjänstplanens åtgärder vad gäller prioritering och tidsplaner samt 

årligen redovisa en uppföljning av åtgärderna till KSAU. 

 

Utbyggnad på landsbygden 

 I samrådshandlingen visas bara vilken bebyggelse som har ett behov av allmänt 

VA, inte prioritering av utbyggnad. Detta kommer att kompletteras inför 

granskningsskedet av vattentjänstplanen.  



 Samrådsredogörelse 

KS.2023/468 

   2025-05-06 

6 (22) 

 

I VA-utbyggnadsplanen finns det relativt stora områden med många fastigheter 

med enskild vattenförsörjning, där det inte bedöms finnas behov av allmänt 

dricksvatten. Det anges samtidigt att det inte finnas någon närmare information om 

enskilda dricksvattentäkters kvalitet eller kvantitet. Här är det fördelaktigt att få in 

information från boende. Det framtida klimatet och dess effekter behöver även 

beaktas i sammanhanget – särskilt om det är små grundvattenmagasin som nyttjas.  

Kommentarer: Tidsplan på va-utbyggnadsområdena har kompletterats och 

finns med i granskningshandlingen. Kommunen har under samrådet fått in 

information från några fastigheter kring kvalitet och kvantitet på deras 

dricksvatten. Informationen har inkluderats i behovsbedömningen och de 

områden där det finns indikationer på problem med dricksvattnet kommer 

utredas vidare för att kunna fastställa om där finns ett behov av allmänt vatten 

eller inte. Områdena Östra Karaby, Stehags kyrkby samt Berga har därmed 

lagts som utredningsområden vad gäller dricksvatten. 

 

Samrådskrets  

Det framgår av det inskickade missivet av vem utöver Länsstyrelsen som har fått ta 

del av samrådsunderlaget för vattentjänstplanen.  

Information  

Länsstyrelsens yttrande begränsar inte Länsstyrelsens möjligheter att framgent 

ställa krav enligt lag (SFS 2006:412) om allmänna vattentjänster om uppgifter 

framkommer eller omständigheter uppstår som föranleder sådana krav. 

 

1.2 Region Skåne 

Region Skåne påpekar att det är av vikt att planera tydligare utifrån ett 

avrinningsområdesperspektiv för att nå utpekade miljökvalitetsnormer och tycker 

det perspektivet kan utvecklas i planen samt ett förtydligande kring vilka åtgärder 

som krävs för att uppnå god status i sjöar och vattendrag till 2027. 

Kommentarer: Kommunen instämmer i vikten av att arbeta utifrån ett 

avrinningsområdesperspektiv för att nå utpekade miljökvalitetsnormer. Eslövs 

kommun är aktiv inom fyra vattenråd, Kävlingeåns vattenråd, Saxån-Braåns 

vattenråd, Ringsjöns vattenråd samt Rönne å vattenråd. Inom vattenråden 

samordnas åtgärder som syftar till att uppnå god ekologisk- och kemisk status 

i vattendrag och sjöar, något som Eslövs kommuns antagna naturplan 

tydligare beskriver. Vattentjänstplanen har kompletterats med information 

kring vattenrådens arbete. Eslövs kommun startade också förra året upp ett 

kunskapsråd för sjö- och vattendragsfrågor med aktörer från vattenråd, VA 

SYD, Sydvatten samt akademin, för att ytterligare stärka samverkan utifrån 

avrinningsområdesperspektivet.  
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Region Skåne påpekar att det är viktigt med en ökad samverkan kring 

vattenförsörjningen för att uppnå en hållbar vattenanvändning som bidrar till en 

resilient samhällsutveckling. 

Kommentarer: Kommunen instämmer i vikten av ökad samverkan för en 

hållbar vattenförsörjning. 

 

Region Skåne lyfter att det finns en tydlig koppling mellan grönstruktur och 

möjligheterna till god vattenkvalitet samtidigt som stadens ekologiska och 

rekreativa värden berikas, samt gröna ytors värde ur ett 

klimatanpassningsperspektiv och ser gärna att vattentjänstplanen utvecklar det 

perspektivet ytterligare.  

Kommentarer: Kommunen noterar synpunkten. Vattentjänstplanen har inte 

kompletterats med mer information utifrån detta utan kommunen arbetar 

bland annat med att ta fram en klimatanpassningsplan som tydligare kommer 

belysa de perspektiven.  

 

 

2. Kommunens nämnder, bolag och andra kommuner 

2.1 Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 

Planen föreslås delas upp utifrån att lägga de textblock som utgör underlag för 

åtgärderna i bilagor så att huvuddokumentet består av åtgärder samt beskrivning av 

organisation och uppföljningsprocess. 

Kommentarer: Text och åtgärder är starkt sammankopplade och för att inte 

förlora kontexten behålls allt i samma dokument. 

 

Det är otydligt vilka mål som vattentjänstplanen ska styra mot. För att planen ska 

ha möjlighet att styra mot en önskad riktning krävs tydligare beskrivningar av mål, 

åtgärder, organisation och system för uppföljning. 

Kommentarer: Den allmänna VA-anläggningen finns till för skyddet av 

människors hälsa och för skyddet av miljön. Det handlar bland annat om att 

människor ska få tillgång till dricksvatten, inte ska bli sjuka genom spridning 

av hälsofarliga bakterier och ämnen samt att förhindra att bebyggelse 

översvämmas av avloppsvatten. Det handlar också om att skydda våra viktiga 

vattenmiljöer mot övergödning och farliga ämnen. Tillsammans med 

Livsmedelslagen och Miljöbalken ställer Lagen om allmänna vattentjänster 

krav på den allmänna VA-anläggningen, kommunen och VA-huvudmannen. 

De åtgärder som presenteras syftar till att uppfylla kravet på den allmänna 

VA-anläggningen. 

 



 Samrådsredogörelse 

KS.2023/468 

   2025-05-06 

8 (22) 

 

Åtgärderna är generellt övergripande och det behöver bli tydligare vad som ska 

göras, när det ska göras, vem som ansvarar för att det görs samt vilka resurser det 

kräver. 

Kommentarer: Vattentjänstplanens syfte är att på ett övergripande plan visa 

på vilka större åtgärder som krävs för att även i framtiden tillhandahålla 

vattentjänster utifrån behovet av skydd av människors hälsa och miljön. Den 

detaljeringsnivå som presenteras för åtgärderna har bedömts vara lämplig 

utifrån syftet med planen men även utifrån ett säkerhetsperspektiv. Ansvar för 

respektive åtgärd finns utpekat övergripande. Tidplan för åtgärderna bedöms 

inte lämplig att skriva ut eftersom tidplaner för VA SYDs åtgärder inte kan 

bestämmas av kommunfullmäktige i Eslövs kommun utan beslutas inom ramen 

för VA SYDs styrning enligt förbundsordningen. Information om VA SYDs 

detaljerade planering av åtgärder och prioriteringar delas med kommunen 

inom ramen för Eslövs vatten och andra samarbetsforum mellan VA SYD och 

Eslövs kommun. 

 

Saknas beskrivning kring hur planen ska följas upp och vem som ansvarar för det. 

Det behövs återkommande uppföljning av planen och Eslövs vattens roll behöver 

tydliggöras. 

Kommentarer: Vattentjänstplanen anger att planen ska följas upp vart fjärde 

år, i samband med att kommunen följer upp översiktsplan och tar fram 

planeringsstrategi enligt PBL. I samrådshandlingen står det beskrivet att 

uppföljning av åtgärderna i vattentjänstplanen förslås ske inom ramen för 

Eslövs vatten, vilket har ersatts till ska. Uppföljning av åtgärderna i 

vattentjänstplanen sker inom ramen för Eslövs vatten, där Eslövs vatten också 

har ansvar att årligen återkomma med uppföljning av arbetet med åtgärderna 

till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

Planen beskriver att förnyelsebehovet av såväl dricksvattennätet, spillvattennätet 

och dagvattennätet är stort samtidigt som förnyelsetakten på ledningssystem är 

under riksgenomsnittet. Det framgår inte i vilken takt förnyelsen ska ske och det 

blir därmed otydligt kring vilken ambitionsnivå/mål planen styr mot. 

Kommentarer: Förnyelsetaktens behov är beroende av det specifika 

ledningsnätet ålder, material, geologi etc, riksgenomsnittet är därför inte 

relevant. Bedömningen för Eslöv är dock att förnyelsetakten behöver 

fördubblas under den kommande 10-årsperioden för att bibehålla 

ledningsnätets nuvarande status och för att minska risken för akuta 

driftsstörningar. VA SYD har inte någon fastställd målförnyelsetakt och 

behovet av förnyelse bedöms tillsammans med andra behov på va-

anläggningen. 
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Krävs tydlig tidsplan för VA-utbyggnadsområdena, vilket är viktigt bland annat 

utifrån planering av miljöbalktillsynen angående enskilda avlopp. 

Kommentarer: Vattentjänstplanen har kompletterats med information om 

inom vilka 5-årsperioder som de olika VA-utbyggnadsområdena bedöms vara 

utbyggda inom. 

 

Det krävs mer underlag om vattentjänstplanen ska uppfylla lagkravet om 

redovisning av åtgärder som behöver vidtas för att de allmänna VA-anläggningarna 

ska fungera vid en ökad belastning på grund av skyfall. Planen innehåller 

beskrivningar av åtgärder som syftar till att ta fram sådana underlag och dessa 

föreslås prioriteras högt för att säkerställa att lagkravet uppfylls. 

Kommentarer: Kontinuitetsarbetet är en prioriterad fråga för VA SYD. Den 

allmänna VA-anäggningen är en samhällsviktig verksamhet och VA SYD 

arbetar med att identifiera behov av åtgärder och genomföra dessa, så den 

allmänna VA-anläggningen ska fortsätta fungera även vid olika typer av 

störningar, till exempel skyfall. Vissa av dessa åtgärder behöver genomföras 

på själva VA-anläggningen och vissa behöver utföras utanför, för att skydda 

viktiga delar av VA-anläggningen. Det bedöms inte lämpligt att mer ingående 

beskriva sårbara delar av VA-anläggningen i en offentlig handling. Däremot 

behöver det fortsätta finnas en diskussion mellan kommunen och VA SYD om 

åtgärder för att säkerställa tillgången till rent vatten och hantering av avlopp 

vid olika typer av störningar. 

 

Åtgärder i Dagvatten- och översvämningsplanen som är antagen av 

kommunfullmäktige finns beskrivna även i vattentjänstplanen. För att undvika att 

samma instans antar samma åtgärder i två olika planer förslås att det görs en 

hänvisning till de åtgärderna istället för att inkludera dem i vattentjänstplanen. 

Kommentarer: Dagvatten- och översvämningsplanens strategier och 

ställningstagande har tagits bort från vattentjänstplanen för att undvika 

dubbelstyrning. Istället görs en hänvisning till planen. 

 

2.6 Sydvatten 

I vattentjänstplanen är det på några ställen formulerat som att vattnet VA SYD 

distribuerar i Eslövs kommun "köps" av Sydvatten. "Köper" blir en felaktig 

beskrivning då Eslövs kommun är delägare i Sydvatten. Kommunen har valt att 

dela upp ansvaret i försörjningskedjan med en dricksvattenproduktion och 

distribution till ett antal leveranspunkter i Sydvattens regi och distributionen ut till 

slutanvändaren i VA SYDs regi. Att använda sig av ”köper” indikerar ett slag 

affärsförhållande mellan Sydvatten och VA SYD som inte existerar. Förslag till 

text: Eslövs kommun är sedan 1966 delägare i Sydvatten. Bolagets uppdrag är att 
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producera dricksvatten till de 17 ägarkommunerna med totalt 1 miljon invånare. 

Sydvatten äger och driver Bolmentunneln, de två vattenverken Ringsjöverket och 

Vombverket samt huvudledningssystemet för distributionen av dricksvatten. 

Sydvatten distribuerar vatten till bolagets delägarkommuner som ansvarar för 

ledningsnätet inom respektive kommun. I Eslövs kommun är det VA SYD som 

distribuerar dricksvattnet ut i kommunen. 

Kommentarer: Formuleringen har ändrats i enlighet med Sydvattens förslag. 

 

Hurvas vattenverk planeras att läggas ner och Hurva ska i stället få dricksvatten 

genom nya överföringsledningar från Vombverket i Lunds kommun. Sydvatten 

önskar att dialog förs kring nyanslutningen så att eventuella justeringar eller 

utbyggnader i Sydvattens anläggningsdelar kan genomföras i god tid. 

Kommentarer: Formuleringen i planen ger uppfattningen att Hurva ska få en 

egen överföringsledning från Vombverket. Så är inte fallet utan Hurva 

planeras att kopplas till orter som redan tidigare förses med vatten från 

Vombverket. Texten i planen har förtydligats angående ny överföring av 

dricksvatten till Hurva. 

 

Det hänvisas till Sydvattens hållbarhets- och årsredovisning 2023 på några ställen. 

För att ge en tydligare bild av hur försörjningskedjan kring dricksvatten fungerar 

förslås att komplettera med en mer beskrivande text som tagits fram i samband 

med Malmö Stads vattentjänstplan. 

Kommentarer: Texten i planen har ändrats i enlighet med Sydvattens 

synpunkt. 

 

 

2.7 Malmö stad 

Överväg att komplettera kapitlet om ansvar med eventuella befogenheter och 

skyldigheter. 

Kommentarer: Synpunkten är noterad men inga ändringar har i detta 

avseende gjorts. 

 

Planen hade blivit mer tillgänglig om den varit mindre omfattande. 

Kommentarer: Planen har kortats ner på några ställen men är i stora drag 

kvar i sin helhet för att inte förlora viktig information och kontext. 
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3. Sakägare och övriga berörda 

 

Arup/Kungabacken 

3.1 Privatperson 1 

Yttrandet gäller området Arup/Kungabacken och har invändningar vad gäller 

allmänt spillvatten då man anser att deras egen anläggning fungerar väl och att 

kostnaden för inkoppling är dyr, man anser sig därmed inte ha ett behov av 

inkoppling till allmänt spillvatten. 

Kommentarer: Bedömningen att Arup/Kungabacken omfattas av utbyggnad 

vad gäller spillvatten grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. 

Området består av många fastigheter vilket gör att den totala 

miljöbelastningen från enskilda avloppsanläggningar blir stor. VA SYD 

erbjuder möjlighet att betala enligt en avbetalningsplan. Området är inte 

utpekat som ett utbyggnadsområde för dricksvatten då det inte finns några 

indikationer på eventuella problem med vare sig kvalitet eller kvantitet. I 

samband med utbyggnad av spillvatten kommer behovet av dricksvatten dock 

ses över. Skulle förutsättningar på något sätt har ändrats så att det finns 

indikationer på risk för människors hälsa kan dricksvatten också komma att 

byggas ut. 

 

3.2 Privatperson 2 

Yttrandet gäller området Arup/Kungabacken och påpekar att de fått information 

om vattentjänstplanen även om de inte bor i området utan endast har åkermark.  

 

Kommentarer: Kommunen noterar detta. 

 

 

 

Högseröd  

 

3.3 Privatperson 3 

Yttrandet gäller Högseröd och synpunkten berör att fastigheten har enskild spill- 

och dricksvattenanläggning som fungerar bra och det finns därmed inget behov av 

allmänt VA, vill inte bli inkopplade. 

Kommentarer: Bedömningen att Högesröd omfattas av utbyggnad vad gäller 

spillvatten grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. Området 

består av många fastigheter vilket gör att den totala miljöbelastningen från 

enskilda avloppsanläggningar blir stor. Området är inte utpekat som ett 

utbyggnadsområde för dricksvatten då det inte finns några indikationer på 

eventuella problem med vare sig kvaliteten eller kvantiteten. I samband med 
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utbyggnad av spillvatten kommer behovet att dricksvatten dock ses över. 

Skulle förutsättningar på något sätt har ändrats så att det finns indikationer 

på risk för människors hälsa kan dricksvatten också komma att byggas ut. 

 

3.4 Privatperson 4 

Yttrandet gäller Högseröd och menar att fastigheten har godkänd 

avloppsanläggning och därmed inget behov av att anslutas till kommunalt dricks- 

och spillvatten. Har även invändningar på att kommunen inte har laglig rätt att göra 

åtgärder på deras fastighet. Bifogat bilder på sina enskilda anläggningar. 

Kommentarer: Bedömningen att Högesröd omfattas av utbyggnad vad gäller 

spillvatten grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. Området 

består av många fastigheter vilket gör att den totala miljöbelastningen från 

enskilda avloppsanläggningar blir stor. Området är inte utpekat som ett 

utbyggnadsområde för dricksvatten då det inte finns några indikationer på 

eventuella problem med vare sig kvaliteten eller kvantiteten. I samband med 

utbyggnad av spillvatten kommer behovet att dricksvatten dock ses över. 

Skulle förutsättningar på något sätt har ändrats så att det finns indikationer 

på risk för människors hälsa kan dricksvatten också komma att byggas ut. 

 

3.5 Privatperson 5 

Yttrandet gäller Högseröd och menar att fastigheten har egna dricksvatten- och 

avloppsanläggningar som funkar bra. Har installerat ett nytt minireningsverk och 

undrar om de kan tvingas till kommunalt VA ändå samt om det finns alternativa 

lösningar. 

Kommentarer: Bedömningen att Högesröd omfattas av utbyggnad vad gäller 

spillvatten grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. Området 

består av många fastigheter vilket gör att den totala miljöbelastningen från 

enskilda avloppsanläggningar blir stor. För fastighetsägare som har en nyare 

avloppsanläggning kan det bli aktuellt med en ersättning för onyttigbliven 

enskild anläggning. Det är en bedömning från fall till fall men slutna tankar 

som är max tio år gamla ersätts enligt praxis. Är det en anläggning som är 

yngre än 10 år och den är godkänd så kan fastighetsägaren ansöka om 

ersättning mot uppvisade av kvitto. Ersättningen beräknas med 10 års rak 

avskrivningstid på anläggningens ursprungliga anskaffningsvärde. 

Ersättningen får ej överstiga anläggningsavgiften. Området är inte utpekat 

som ett utbyggnadsområde för dricksvatten då det inte finns några 

indikationer på eventuella problem med vare sig kvaliteten eller kvantiteten. I 

samband med utbyggnad av spillvatten kommer behovet att dricksvatten dock 

ses över. Skulle förutsättningar på något sätt har ändrats så att det finns 

indikationer på risk för människors hälsa kan dricksvatten också komma att 

byggas ut. 
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3.6 Privatperson 6 

Yttrandet gäller Högseröd och synpunkten berör att fastigheten har egen både 

dricks- och spillvattenanläggning som fungerar bra och ser inget behov av allmänt 

VA. 

Kommentarer: Bedömningen att Högesröd omfattas av utbyggnad vad gäller 

spillvatten grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. Området 

består av många fastigheter vilket gör att den totala miljöbelastningen från 

enskilda avloppsanläggningar blir stor. Området är inte utpekat som ett 

utbyggnadsområde för dricksvatten då det inte finns några indikationer på 

eventuella problem med vare sig kvaliteten eller kvantiteten. I samband med 

utbyggnad av spillvatten kommer behovet att dricksvatten dock ses över. 

Skulle förutsättningar på något sätt har ändrats så att det finns indikationer 

på risk för människors hälsa kan dricksvatten också komma att byggas ut. 

 

 

Brödåkra/Utteröd  

3.7 Privatperson 7 

Yttrandet berör Brödåkra/Utteröd och synpunkten belyser att kostnaden för 

inkoppling till allmänt VA bör hållas nere så mycket som möjligt. 

Kommentarer: Hur mycket varje fastighetsägare måste betala vid anslutning 

beror på flera saker. För det första när anslutningen sker då VA-taxen 

justeras i princip varje år och avgift tas ut när det finns en avslutning. När VA 

SYD bygger ut allmänt VA och ett verksamhetsområde upprättas betalar 

fastighetsägaren för: Ledningsdragningen på sin egen tomt, anläggningsavgift 

som är en engångskostnad samt brukningsavgift till VA SYD enligt gällande 

taxa. På VA SYDs hemsida finns information om vad det kan kosta för en 

normalvilla att anslutas till alla vattentjänster i Eslövs kommun. 

 

3.8 Privatperson 8 

Yttrandet berör Brödåkra/Utteröd och synpunkten belyser att de överlag ställer sig 

positiva till planen men att de har ett relativt nytt enskilt avlopp och därmed önskar 

att Brödåkra/Utteröd läggs senare i prioriteringen av utbyggnad så de får längre tid 

på sig att förbereda sig för den ekonomiska konsekvensen. 

Kommentarer: För fastighetsägare som har en nyare avloppsanläggning kan 

det bli aktuellt med en ersättning för onyttigbliven enskild anläggning. Det är 

en bedömning från fall till fall men slutna tankar som är max tio år gamla 

ersätts enligt praxis. Är det en anläggning som är yngre än 10 år och den är 

godkänd så kan fastighetsägaren ansöka om ersättning mot uppvisade av 

kvitto. Ersättningen beräknas med 10 års rak avskrivningstid på 
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anläggningens ursprungliga anskaffningsvärde. Ersättningen får ej överstiga 

anläggningsavgiften. Området är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

dricksvatten då det inte finns några indikationer på eventuella problem med 

vare sig kvaliteten eller kvantiteten. I samband med utbyggnad av spillvatten 

kommer behovet att dricksvatten dock ses över. Skulle förutsättningar på 

något sätt har ändrats så att det finns indikationer på risk för människors 

hälsa kan dricksvatten också komma att byggas ut. 

 

Berga 

3.9 Privatperson 9 

Yttrandet berör Berga och synpunkten belyser dels att man anser att kommunens 

hantering av samrådsmötet var bristande i att utskicket om information om 

samrådsmötet kom för tätt inpå mötet samt att samrådstiden var för kort och 

sträckte sig över julen. Yttrandet lyfter även att de har egna fungerande 

dricksvatten- och avloppsanläggningar och är inte i behov av kommunalt VA. 

Yttrandet kommer från två fastigheter i området. 

Kommentarer: Dessvärre kom utskicket med information om samrådsmötet 

senare på grund av en miss av posten vilket var olyckligt. Kommunen tog till 

sig kritiken kring upplevd kort samrådstid och förlängde samrådstiden från 16 

december till 8 januari. Området består av många fastigheter vilket gör att 

den totala miljöbelastningen från enskilda avloppsanläggningar blir stor. 

Området ligger också nära ett befintligt verksamhetsområde. Bedömningen 

som gjorts grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. Området är 

inte utpekat som ett utbyggnadsområde för dricksvatten. Under samrådet 

inkom dock synpunkter från området som indikerar att det kan finnas problem 

med dricksvattnet. Därmed läggs området som ett utredningsområde för 

dricksvatten, vilket innebär att kommunen måste samla in mer information om 

dricksvattnet i området innan ett beslut om behoven omfattas av lagen om 

allmänna vattentjänster 6 § eller inte kan tas, det vill säga, om det behöver 

byggas ut kommunalt dricksvatten eller inte. 

 

 

3.10 Privatperson 10 

Yttrandet berör Berga och belyser att fastigheten har stora problem med 

översvämningar minst två gånger om året. Deras hage står ofta under vatten samt 

att de förra vintern hade översvämning så det gick in vatten i garage, stall och nära 

bostadshuset. Bifogat finns några bilder som visar på stående vatten i bland annat 

hagen. 

Kommentarer: 

Bedömningen är att de problem som finns på fastigheten beror på inrinnande 

vatten från högre liggande jordbruksmark. Detta är fastighetsägarens ansvar 
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att skydda sig mot. Dagvattenanläggning byggs ut om fastigheten inte kan 

hantera det dagvatten som uppstår inom fastigheter för bebyggelse, främst 

hushåll. Däremot får inte den allmänna VA-anläggningen byggas ut för att ta 

hand om vatten från jordbruksmark, det är inte syftet med den allmänna VA-

anläggningen. 

3.11 Privatperson 11 

Yttrandet gäller Berga och belyser att det finns problem med översvämningar i 

området vilket också fått påverkan på dricksvattnet. Skriver att det är ett flertal 

fastigheter i närheten som har problem. Belyser också att de under sommartid ofta 

får hämta vatten med tank för att fylla på brunnar, och att detta gäller andra 

fastigheter med. Fastigheten i fråga har på gränsen till kapacitetsproblem varje 

sommar. 

Kommentarer: 

Bedömningen är att de problem som finns på fastigheterna beror på 

inrinnande vatten från högre liggande jordbruksmark. Detta är 

fastighetsägarens ansvar att skydda sig mot. Dagvattenanläggning byggs ut 

om fastigheten inte kan hantera det dagvatten som uppstår inom fastigheter 

för bebyggelse, främst hushåll. Däremot får inte den allmänna VA-

anläggningen byggas ut för att ta hand om vatten från jordbruksmark, det är 

inte syftet med den allmänna VA-anläggningen.  

Området är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för dricksvatten. Under 

samrådet inkom dock synpunkter från området som indikerar att det kan 

finnas problem med dricksvattnet. Därmed läggs området som ett 

utredningsområde för dricksvatten, vilket innebär att kommunen närmaste 

måste samla in mer information om dricksvattnet i området innan ett beslut 

om behoven omfattas av lagen om allmänna vattentjänster 6 § eller inte kan 

tas, det vill säga, om det behöver byggas ut kommunalt dricksvatten eller inte. 

 

3.12 Privatperson 12 

13 personer från fastigheter i området Berga har inkommit med ett gemensamt 

yttrande. Synpunkterna grundar sig i att man inte ser något behov av allmänt VA i 

området då de har fungerande egna dricks- och spillvattenanläggningar. Yttrandet 

har också invändningar på hur behovsbedömningen är utförd. Ställer sig frågande 

kring deras avlopps miljöpåverkan på Saxån, gränsdragningarna till vilka 

fastigheter som inkluderats och inte i området, bristen på krisberedskapsperspektiv 

samt de ekonomiska konsekvenserna av utbyggnad. 

Kommentarer: Området består av många fastigheter vilket gör att den totala 

miljöbelastningen från enskilda avloppsanläggningar blir stor. En del av 

fastigheterna inom området Berga ligger inom avrinningsområdet som 

avvattnas mot Långgropen vidare mot Saxån och resterande fastigheter ligger 
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inom avrinningsområdet som avvattnas mot recipienten Bråån. Området 

ligger också nära ett befintligt verksamhetsområde. Bedömningen som gjorts 

grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. En övergripande 

bedömning kring vilka fastigheter som inkluderat och inte i området har 

utförts, exakta gränsdragningar för området som omfattas av utbyggnad tas 

fram i samband med när området utreds för inrättande av 

verksamhetsområde. Området är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

dricksvatten. Under samrådet inkom dock synpunkter från området som 

indikerar att det kan finnas problem med dricksvattnet. Därmed läggs 

området som ett utredningsområde för dricksvatten, vilket innebär att 

kommunen måste samla in mer information om dricksvattnet i området innan 

ett beslut om behoven omfattas av lagen om allmänna vattentjänster 6 § eller 

inte kan tas, det vill säga, om det behöver byggas ut kommunalt dricksvatten 

eller inte. 

 

Östra Karaby 

3.13 Privatperson 13 

Yttrandet gäller Östra Karaby och synpunkten belyser att fastigheten de senaste 

åren haft en del problem med dricksvatten från grävd brunn, både vad gäller 

kvantitet och kvalitet. Därmed tittar de på att borra en ny brunn vilket flera grannar 

i byn gjort de senaste åren. Problemen kan därmed ha försvunnit för många men 

det hade varit intressant att undersöka behovet av dricksvatten tydligare vid 

anslutning till kommunalt avlopp för att se hur behovet egentligen är. 

Kommentarer: Området är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

dricksvatten. Under samrådet inkom dock synpunkter från området som 

indikerar att det kan finnas problem med dricksvattnet. Därmed läggs 

området som ett utredningsområde för dricksvatten, vilket innebär att 

kommunen måste samla in mer information om dricksvattnet i området innan 

ett beslut om behoven omfattas av lagen om allmänna vattentjänster 6 § eller 

inte kan tas, det vill säga, om det behöver byggas ut kommunalt dricksvatten 

eller inte. 

 

3.14 Privatperson 14 

Yttrandet gäller Östra Karaby och synpunkten belyser att fastigheten har behov av 

allmänt dricksvatten och att behovet delas av många fastigheter i byn. 

Kommentarer: Området är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

dricksvatten. Under samrådet inkom dock synpunkter från området som 

indikerar att det kan finnas problem med dricksvattnet. Därmed läggs 

området som ett utredningsområde för dricksvatten, vilket innebär att 

kommunen måste samla in mer information om dricksvattnet i området innan 

ett beslut om behoven omfattas av lagen om allmänna vattentjänster 6 § eller 
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inte kan tas, det vill säga, om det behöver byggas ut kommunalt dricksvatten 

eller inte. 

 

3.15 Privatperson 15 

Yttrandet gäller Östra Karaby och synpunkten belyser att personen bott där under 

många år och aldrig haft några problem med sina egna dricks- och 

spillvattenanläggningar. Ser inte behovet att ansluta sig till kommunalt VA samt att 

kostnaden är hög. 

Kommentarer: Bedömningen att Östra Karaby omfattas av utbyggnad vad 

gäller spillvatten grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. Området 

består av många fastigheter vilket gör att den totala miljöbelastningen från 

enskilda avloppsanläggningar blir stor. Området är inte utpekat som ett 

utbyggnadsområde för dricksvatten. Under samrådet inkom dock synpunkter 

från området som indikerar att det kan finnas problem med dricksvattnet. 

Därmed läggs området som ett utredningsområde för dricksvatten, vilket 

innebär att kommunen måste samla in mer information om dricksvattnet i 

området innan ett beslut om behoven omfattas av lagen om allmänna 

vattentjänster 6 § eller inte kan tas, det vill säga, om det behöver byggas ut 

kommunalt dricksvatten eller inte. 

 

3.16 Privatperson 16 

Yttrandet gäller Östra Karaby och synpunkten belyser bland annat att det är mer än 

100 meter mellan några fastigheter i byn. Bifogat finns både bilder och information 

om fastighetens nyligen installerade markbädd. De har också, som många andra i 

byn, nyligen borrat efter eget vatten. De anser sig inte ha något behov av allmänt 

VA idag och önskar att utbyggnad av deras område i så fall tas med först i nästa 

vattentjänstplan. 

Kommentarer: Informationen är noterad. Kommunen vill förtydliga att 100 

meter mellan adresspunkter har varit en utgångspunkt, men för att göra en så 

bra och rättvis bedömning som möjligt måste det finnas utrymme för 

flexibilitet, där det blir en bedömning i varje enskilt fall. Bedömningen som är 

utförd nu är också övergripande, exakta gränsdragningar för området tas 

fram i samband med när området utreds för inrättande av 

verksamhetsområde.  

 

Bedömningen att Östra Karaby omfattas av utbyggnad vad gäller spillvatten 

grundar sig i lagen om allmänna vattentjänster 6 §. Området består av många 

fastigheter vilket gör att den totala miljöbelastningen från enskilda 

avloppsanläggningar blir stor. Området är dock inte utpekat som ett 

utbyggnadsområde för dricksvatten. Under samrådet inkom dock synpunkter 

från området som indikerar att det kan finnas problem med dricksvattnet. 

Därmed läggs området som ett utredningsområde för dricksvatten, vilket 
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innebär att kommunen närmaste måste samla in mer information om 

dricksvattnet i området innan ett beslut om behoven omfattas av lagen om 

allmänna vattentjänster 6 § eller inte kan tas, det vill säga, om det behöver 

byggas ut kommunalt dricksvatten eller inte. 

 

Stehags Kyrkby 

3.17 Privatperson 17 

Yttrandet gäller området Stehags kyrkby och synpunkten belyser att fastigheten har 

otjänligt dricksvatten. Bifogat finns vattenprovtagningar som visar anmärkningar 

på bland annat e-koli och koliforma bakterier, samt höga halter klorid. Brunnen har 

spolats utan resultat på bättre vattenkvalitet. Har ett stort behov av utbyggnad av 

kommunalt dricksvatten då de för nuvarande får hämta vatten hos vänner.  

Kommentarer: Området är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

dricksvatten. Under samrådet inkom dock synpunkt från området som 

indikerar att det kan finnas problem med dricksvattnet. Därmed läggs 

området som ett utredningsområde för dricksvatten, vilket innebär att 

kommunen måste samla in mer information om dricksvattnet i området innan 

ett beslut om behoven omfattas av lagen om allmänna vattentjänster 6 § eller 

inte kan tas, det vill säga, om det behöver byggas ut kommunalt dricksvatten 

eller inte. 

 

 

Billinge Norra  

3.18 Privatperson 18 

Yttrandet gäller Billinge Norra och synpunkten belyser att fastigheten har 

kommunalt avlopp och eget dricksvatten vilket fungerat bra i många år och ser 

inget behov att ha kommunalt vatten. 

Kommentarer: Billinge Norra är inte utpekat som ett utbyggnadsområde och 

omfattas därmed inte av utbyggnad av dricksvatten. Fastigheter i området 

kommer därmed fortsatt försörja sig via egna dricksvattenanläggningar. 

 

Öslöv  

3.19 Privatperson 19 

Yttrandet gäller Öslöv och synpunkten belyser att fastigheten har bra eget 

dricksvatten och vill ej kopplas på det kommunala dricksvattennätet. 

Kommentarer: Öslöv är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

dricksvatten och kommer därmed inte att kopplas på det kommunala 

dricksvattennätet. 
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3.20 Privatperson 20 

Yttrandet gäller Öslöv och synpunkten belyser att fastigheten har egenborrad brunn 

som fungerar bra och vill därmed inte kopplas på det kommunala dricksvattennätet. 

Kommentarer: Öslöv är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

dricksvatten och kommer därmed inte att kopplas på det kommunala 

dricksvattennätet. 

 

 

Hunneberga  

3.21 Privatperson 21 

Yttrandet kommer från en fastighet belägen en bra bit utanför området Hunneberga 

som är med i planen som ett uppföljningsområde. Synpunkten belyser att 

fastigheten har problem med dricksvattenkvaliteten och att den har försämrats när 

det skett nybyggnation i området och det är svårt att följa kvaliteter då den är 

föränderlig. Fastigheten ser att tillgång till kommunalt VA är att föredra. 

Kommentarer: I bedömningen av behov av allmänna vattentjänster förhåller 

sig kommunen till lagen om allmänna vattentjänster 6 §, vilket bland annat 

innebär att förhålla sig till att det ska vara ett större sammanhang vilket enligt 

praxis innebär att 20-30 fastigheter ska ligga samlat, även om det kan variera 

beroende på omständigheterna. Fastigheten i fråga ligger en bit utanför 

området Hunneberga som omfattas i planen. Er fastighet är därmed dessvärre 

inte aktuell för allmän dricksvattenförsörjning. Det finns dock alltid en 

möjlighet att kontakta VA SYD för att kolla närmare på förutsättningarna att 

ansluta sig via avtal till någon vattentjänst om ens fastighet ligger utanför ett 

verksamhetsområde. Beroende på förutsättningarna görs en bedömning 

utifrån fall till fall. 

 

3.22 Privatperson 22 

Yttrandet gäller Hunneberga och synpunkten belyser att det är orimliga kostnader 

att ansluta sig till allmänt VA. 

Kommentarer: Hunneberga är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för 

vare sig dricksvatten eller spillvatten och omfattas därmed inte av utbyggnad 

av kommunalt VA. Hunneberga är kategoriserat som ett uppföljningsområde 

vilket innebär att området inte bedöms uppfylla kraven i 6 § LAV. Området 

bevakas dock och om ny information tillkommit eller om förutsättningarna 

ändrats vid en revidering av planen kan en ny bedömning komma att göras. 
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Öslövs Ry 

3.23 Privatperson 23 

Yttrandet gäller Öslövs Ry och belyser att fastigheten har en egen väl fungerande 

avloppsanläggning samt dricksvattenbrunn som fungerar bra. Ser inget behov av 

kommunalt VA och vill inte heller ha det. 

Kommentarer: Öslöv Ry är inte utpekat som ett utbyggnadsområde för vare 

sig dricksvatten eller spillvatten och omfattas därmed inte av utbyggnad av 

kommunalt VA. Öslövs Ry är kategoriserat som ett uppföljningsområde vilket 

innebär att området inte bedöms uppfylla kraven i 6 § LAV. Området bevakas 

dock och om ny information tillkommit eller om förutsättningarna ändrats vid 

en revidering av planen kan en ny bedömning komma att göras. 

 

3.24 Privatperson 24 

Yttrandet gäller en fastighet belägen utanför området Öslövs Ry och belyser hur 

fastighetens dricksvattenbrunn ofta har sinnat och därmed har en ny djupbrunn 

borrats. De borrade två djupbrunnar men ingen av dem har resulterat i tillräckligt 

mycket vatten. Ena brunnen gav cirka 25-30 liter/timme men vattnet är salt. Andra 

brunnen ger cirka 10 liter/timme och är tjänligt med anmärkning. Belyser att en del 

fastigheter runt om kan ha samma problem. Vill uppmärksamma att de har problem 

med både kvalitet och kvantiteten vad gäller dricksvatten och hade gärna fått 

kommunalt vatten. 

Kommentarer: I bedömningen av behov av allmänna vattentjänster förhåller 

sig kommunen till lagen om allmänna vattentjänster 6 §, vilket bland annat 

innebär att förhålla sig till att det ska vara ett större sammanhang vilket enligt 

praxis innebär att 20-30 fastigheter ska ligga samlat, även om det kan variera 

beroende på omständigheterna. Fastigheten i fråga ligger en bit utanför 

området Öslövs Ry som omfattas i planen. Er fastighet är därmed dessvärre 

inte aktuell för allmän dricksvattenförsörjning. Det finns dock alltid en 

möjlighet att kontakta VA SYD för att kolla närmare på förutsättningarna att 

ansluta sig via avtal till någon vattentjänst om ens fastighet ligger utanför ett 

verksamhetsområde. Beroende på förutsättningarna görs en bedömning 

utifrån fall till fall. 

 

Saxån  

3.25 Privatperson 25 

Yttrandet gäller översvämningar vid Saxån. Synpunkter belyser att Saxån får ta 

emot mer vatten än vad klarar av och att det krävs åtgärder för att minska flödet 

och risken för översvämningar. Personen lyfter även att beskrivningen av 

kapaciteten i spillvattensystemet beskrivs olika i översiktsplanen och 

vattentjänstplanen. 
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Kommentarer: Kommunen inrättade under 2024 ett kunskapsråd för sjö- och 

vattendragsfrågor som en följd av de omfattade översvämningarna vintern 23/24. 

Kunskapsrådet består av representanter från kommunen, Sydvatten, VA SYD, 

vattenråd och akademin. Kunskapsrådets arbete har mynnat ut i en åtgärdsplan 

som antogs av kommunstyrelsen den 4 mars 2025. Kommunstyrelsen beslutade den 

4 mars att medel ska avsättas för att ta fram en översvämningskartering för Saxån, 

likt de karteringar som MSB tagit fram för Kävlingeån och Rönne Å. Karteringen 

är ett första steg för att möjliggöra att söka extern finansiering för genomförande 

av åtgärder längs med ån.  

   

Kommunen är också i processen att ta fram en klimatanpassningsplan som syftar 

till att utveckla klimatanpassningsarbetet och därigenom öka kommunens förmåga 

att hantera klimatrelaterade väderhändelser. Åtgärder kopplat till översvämningar 

kommer hanteras inom ramen för klimatanpassningsplanen.   

 

Vid Saxån har dikningsföretag problem med höga flöden. Eftersom dikningsföretag 

är en viktig del i avledningen av dagvatten men det generellt finns oklarheter i 

kapacitet, ansvar och driftsfrågor är det utpekat att utredas närmare som en 

åtgärd i vattentjänstplanen. Diken behöver utformas så att de inte skadas av höga 

flöden. Det kan till exempel handla om att göra om konventionella diken till 

tvåstegsdiken. Generellt behöver diken skötas och slänter som skadas behöver 

åtgärdas så att de inte riskerar att kollapsa. Många gånger är det dikningsföretag 

som ska utföra dessa åtgärder.  

Det information om spillvattennätets kapacitet som finns i vattentjänstplanen är 

den som är korrekt idag. Ny kunskap har tillkommit sedan översiktsplanen. I 

samband med nya utbyggnadsområden i Marieholm har fördröjning av dagvatten 

utretts och det planeras för ett antal åtgärder för att inte belasta Saxån mer än vad 

som tillåts enligt dikningsföretaget.  

3.26 Privatperson 26 

Yttrandet gäller översvämningar vid Reslöv, Saxån. Synpunkten belyser att Saxån 

får ta emot mer vatten från spill- och dagvatten än vad den klarar av och att det 

krävs åtgärder för att minska utsläppen, flödet och risken för översvämningar. 

Önskar se åtgärder i vattentjänstplanen kring hur de redan förekommande 

översvämningarna i Reslöv och Marieholm ska minska. 

Kommentarer: Att utreda och fortsätta åtgärda tillskottsproblematiken i 

Marieholm är utpekat som en åtgärd i vattentjänstplanen. Åtgärder för att 

komma till rätta med tillskottsvatten till spillvattennätet kan innebära högre 

belastning på dagvattennätet och recipienten. Därför behöver konsekvenserna 

på dagvattenanläggningen och recipienten beskrivas och eventuellt utredas i 

arbetet med tillskottsvatten. Marieholms tätort utgör dock en väldigt liten del 
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av det område som avvattnas till Saxån och ortens påverkan är och kommer 

att vara liten i förhållande till påverkan från framför allt från 

jordbruksmarken och Eslövs tätort.  

 

Se även svar till privatperson 25   
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